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 Protokół nr 45/2023 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego 21 listopada 2023 r.  

w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Samorządowej i Spraw 

Społecznych rozpoczęło się o godz. 15:07. Otworzył je Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

p. Leszek Baczyński, który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków obu komisji. Listy obecności 

stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 66,67% (nieobecni Radni: Mariusz Łasut 

(nieusprawiedliwiony), Tomasz Hemmerling, Mikołaj Szumann (usprawiedliwiony), spóźniony Radny Dariusz Nitka). 

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 100%. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński informuje o braku zmian w 

porządku obrad łączonych komisji.   

Porządek obrad: 

1) Zatwierdzenie programu działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciw-

działania Narkomanii. 

2) Informacja o realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych.  

3) Informacja o realizacji Gminnego Programu Usuwania Azbestu oraz dofinansowania przydomowych oczysz-

czalni ścieków.  

4) Zaopiniowanie projektów uchwał. 

5) Sprawy bieżące. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 1.  O przedstawienie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 została poproszona Przewodnicząca komisji Pani Irena Łosiak. Program wraz 

z projektem uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Założenia programu są analogiczne do lat ubiegłych. Radny 

Pan Wojciech Rochowiak zaproponował organizację profilaktycznego spotkania dla dzieci i młodzieży w Wapnie. Pani 

Łosiak poparła inicjatywę. Pani Przewodnicząca zasygnalizowała potrzebę zatrudnienia terapeuty lub psychologa, który 

mógłby być dostępny na miejscu oraz przedstawiła mechanizm współuzależnienia. 

Przewodniczący L. Baczyński: Odnośnie specjalisty może warto sprawdzić jakie to byłby koszty przy np. dyżurze raz 

w miesiącu lub raz na kwartał i czy można sfinansować to z dochodu z „małpek”. 

Przewodnicząca I. Łosiak: Pieniądze z małpek by wystarczyły, jednak wówczas komisja nie mogłaby opłacić półkolonii 

i wycieczek dla dzieci.  

 

Ad. 2.  Informację o realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych przedstawiła 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wapnie Pani Anna Popiel. Informacja stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu.  

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radny A. Szymanik: Z wartości wskaźnika liczby rodzin korzystających z pomocy społecznej wynika na koniec roku 

2022 tendencja spadkowa? 

Kierownik A. Popiel: Akurat w tej pozycji w stosunku do roku 2021 jest wzrost. W roku 2021 była to liczba 94. 

Radni nie mieli więcej pytań. 

Następnie Pani Kierownik przedstawiła przygotowane projekty uchwał. Pierwszy projekt uchwały dotyczył  

przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2024-2026. Program został przygotowany z uwagi na to, że 

poprzedni program traci ważność z dniem 31 grudnia. Projekt uchwały nie uwzględnia znaczących zmian do 

poprzedniego programu i stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Kolejne 2 projekty są związane z realizowanym do tej 

pory programem rządowym pn. „Posiłek w szkole i w domu” i dotyczą ustanowienia programu osłonowego w ramach 
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wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 oraz podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego programu „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028 oraz określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych w tym zakresie. Projekty stanowią 

załącznik nr 7 i 8 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 

Ad. 3. Informację o realizacji Gminnego Programu Usuwania Azbestu oraz dofinansowania przydomowych 

oczyszczalni ścieków przedstawił Inspektor UG Wapno Pan Piotr Bojarski. Informacja stanowi załącznik nr 9 i 10 do 

protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński: Czy wnioski dotyczące azbestu jeszcze spływają? 

Inspektor P. Bojarski: Są jeszcze 4 wnioski, tylko właściciele jeszcze nie zdemontowali azbestu z dachu. Mogliśmy 

jeszcze zutylizować około 10 ton w ramach otrzymanych środków z WFOŚiGW, ale nic więcej nie zostało 

przygotowane.  

Radny W. Rochowiak: Czy to dofinansowanie przechodzi na kolejny rok? 

Sekretarz M. Kosmowska: Nie, zawnioskujemy o nowe środki. 

Radny A. Szymanik: Czy środki niewykorzystane trzeba zwrócić? 

Inspektor P. Bojarski: Tych środków gmina jeszcze nie otrzymała. Najpierw trzeba przedstawić rachunki za wykonaną 

usługę i na ich podstawie otrzymamy środki. Obecnie mamy tylko umowę zapewniającą środki. Jest to kwota 46 000,00. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił informację na temat spraw bieżących. Inspektor Bojarski poinformował, 

że na stacji uzdatniania wody jest montowany dodatkowy zestaw hydroforowy 2 dodatkowych pomp wraz z szafą 

sterowniczą, co pozwoli utrzymać w okresie letnim ciśnienie wody na stałym poziomie. Na stację uzdatniania wody 

gmina otrzymała promesę na 2 etapy modernizacji stacji, która zakłada wymianę całej instalacji wewnętrznej 

hydroforni. Na dziś przy obecnym zaopatrzeniu mieszkańców w wodę wydajność gminnych studni jest o wiele większa 

niż możliwości jej uzdatnienia.  

Radny W. Rochowiak: Czy po modernizacji ta wydajność hydroforni się zwiększy? 

Inspektor P. Bojarski: Nie, ponieważ filtry zostają te same. 

Radny W. Rochowiak: Plan Komasina nadal jest aktualny? 

Wójt M. Kędzierski: Plan Komasina będzie zatwierdzony lub odrzucony 14 grudnia, do tego czasu Urząd 

Marszałkowski ma wydać opinie odnośnie programu rekultywacyjnego.  

Radni nie mieli więcej pytań. 

 

Ad. 4.  Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowych nr 

390/2, 391/2, 392/2, 393/2 położonych w Wapnie w drodze przetargu nieograniczonego przedstawiła Sekretarz Gminy 

Wapno Pani Marika Kosmowska. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. Położenie poszczególnych 

nieruchomości na mapie gminy zostało wyświetlone na ekranie rzutnika. Działki nr 390/2, 391/2 oraz 392/2 są obecnie 

dzierżawione.  

Radna A. Walczak: Czy jedna osoba chce nabyć te wszystkie działki? 

Sekretarz M. Kosmowska: W związku z aktem własności zabudowy jest kupiec na działkę nr 392/2, w przetargu 

ograniczonym. 

Radny R. Piechowiak: Działki nr 391/2 i 390/2 też ktoś dzierżawi? 

Sekretarz M. Kosmowska: Tak, są dzierżawione. 

Radna M. Pawłowska: Czy jest inne rozwiązanie, skoro ci mieszkańcy otrzymali pozwolenie na postawienie domu? 

Wójt M. Kędzierski: Nie mają innych dokumentów niż akt notarialny. 

 Kolejny projekt uchwały przedstawiony przez Panią Sekretarz dotyczył zobowiązania Wójta Gminy Wapno do 

indywidualnego określania warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych i 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. Obecnie w gminie pozostały 2 działki w użytkowaniu wieczystym, dla których 

Wójt określi szczegółowe warunki ich sprzedaży. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Wapno na lata 2024 – 2028 przedstawił Inspektor UG Wapno Pan Wojciech Maćkowiak. Projekt 
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uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. Uchwała była podjęta na XLI Sesji Rady Gminy Wapno w dniu 21 

lutego 2023 r. Wojewoda Wielkopolski rozstrzygnięciem nadzorczym nr NP-II.4131.1.84.2023.5 z dnia 24 marca 2023 

r. unieważnił uchwałę z uwagi na istotne naruszenie prawa.  

Radny R. Piechowiak: Czy gmina planuje przejąć lokale od szkoły? 

Inspektor W. Maćkowiak: W dokumentach prawnych, geodezyjnych gmina jest właścicielem budynku, więc nie ma 

czego od szkoły przejmować. Niewyjaśniona jest sprawa udziału szkoły w zarządzaniu budynkiem w poprzednich 

latach. Oddanie budynku dyrektorowi szkoły w trwały zarząd jest nieprawdą. Tego budynku nie ma w projekcie 

uchwały, ponieważ Gmina nie podpisywała z mieszkańcami umów najmu. Gdy sprawa zostanie wyjaśniona uchwała 

zostanie zaktualizowana. 

Radny W. Rochowiak: Czy na remont budynku w Podolinie są zabezpieczone środki w budżecie? 

Inspektor W. Maćkowiak: Ze środków własnych w projekcie budżetu jest ujęta kwota 50.000,00 zł. Budynek jest do 

kapitalnego remontu. 

Radny W. Rochowiak: Czy  w Srebrnej Górze jest kanalizacja? 

Inspektor W. Maćkowiak: Nie. Jest duży opór mieszkańców, ale prędzej czy później będzie musiała być tam wykonana. 

Wcześniej jednak budynek będzie musiał zostać mocno zmodernizowany. 

Radny W. Rochowiak: Czy Gmina posiada lokale w Spółdzielni Mieszkaniowej? 

Inspektor W. Maćkowiak: Nie. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie opłaty targowej przedstawiła Skarbnik Gminy Wapno Pani 

Monika Dobroniecka. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Radni nie wnieśli uwag. 

Kolejny projekt uchwały przedstawiony przez Panią Skarbnik dotyczył ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. Uchwała została podjęta na XLVII Sesji Rady 

Gminy w dniu 30 października 2023 r., jednak Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła jej nieważność. Projekt 

został dostosowany do uwag RIO. Radni nie wnieśli uwag 

Kolejny projekt uchwały przedstawiony przez Panią Skarbnik dotyczył udzielenia dotacji Parafii Rzymsko-

Katolickiej p.w. Św. Mikołaja w Srebrnej Górze na prace konserwatorskie, restauratorskie oraz budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. Zadanie ujęte w uchwale zostało wprowadzone 

do projektu budżetu na nowy rok. Środki pochodzą z Polskiego Ładu i zostaną przekazane po realizacji zadania.  

Radni nie wnieśli uwag. 

Następna uchwała przedstawiona przez Panią Skarbnik dotyczyła wprowadzenia zmian do budżetu na 2023. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. Szczegóły zawiera uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodniczący L. Baczyński: Jak będzie rozwiązana sprawa faktur za ogrzewanie w OSP Wapno? 

Skarbnik M. Dobroniecka: Prezes OSP nie zwrócił się do gminy w tej sprawie. 

Wójt M. Kędzierski: OSP ma swoją osobowość prawną a faktura za ogrzewanie jest wystawiona na straż. Od nowego 

roku OSP będzie finansowana ze środków gminnych.  

Wójt Gminy uzasadnił potrzebę zakupu samochodu na hydrofornię. Radni nie mieli uwag. 

 Ostatnia uchwała przedstawiona przez Panią Skarbnik dotyczyła zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Wapno na lata 2023-2036. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. Załącznik nr 1 do WPF został 

dostosowany do budżetu. W załączniku nr 2 przesunięto przedsięwzięcie związane z budową ścieżki na ulicy Długiej z 

wydatków pozostałych do wydatków inwestycyjnych. Wpłynęło potwierdzenie złożenia wniosku w Urzędzie 

Marszałkowskim. Nowe przedsięwzięcia dotyczą przebudowy na ulicy Nowej w Stołężynie w związku z podpisanymi 

umowami na kanalizacje deszczową. Zabezpieczono również zadanie budowy świetlicy wiejskiej w Srebrnej Górze. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

 Projekt uchwały Rady Gminy Wapno zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składu osobowego stałych 

komisji Rady Gminy Wapno przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Zmiana jest związana z 

wyborami uzupełniającymi do Rady Gminy Wapno. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Projekt uchwały Rady Gminy Wapno w sprawie Apelu dotyczącego zmiany Uchwały Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego nr XXXIX/941/17 z dnia 18 grudnia 2017 r. w sprawie wprowadzenia, na obszarze województwa 

wielkopolskiego ograniczeń lub zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 

przedstawiła Referent UG Wapno Pani Sylwia Maćkowiak. Uchwała jest odpowiedzią na propozycję uchwały Rady 
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Miejskiej Śmigla, która dotyczy wydłużenia terminów przewidzianych w uchwale antysmogowej na wymianę starych 

kotłów na węgiel i drewno do końca roku 2023. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Przewodniczący L. Baczyński poprosił o zadawanie pytań. 

Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący komisji zapytał radnych czy podjęli decyzję o poparciu prośby Rady Miejskiej w Toszku o 

podjęcie uchwały w sprawie petycji o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie postępowań egzekucyjnych w 

administracji. Radni poparli petycję. Petycja Rady Miejskiej w Toszku stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 Wójt Gminy nawiązał do projektu uchwały w sprawie apelu do Sejmiku Województwa Wielkopolskiego i 

wyjaśnił, że terminy zawarte w uchwale antysmogowej mają bezpośredni wpływ na życie mieszkańców gminy w 

związku z zakazem używania starych piecy i obowiązkiem gminy do przeprowadzenia kontroli w tym zakresie. Mając 

na uwadze sytuację ekonomiczną gminy podjęcie uchwały ma za zadanie ochronę najuboższych mieszkańców, dając 

im więcej czasu na dostosowanie się do wymogów ustawy. 

 

Ad. 5. Sprawy bieżące. 

Radna A. Walczak zapytała o postępy w sprawie sądowej dotyczącej starego przedszkola i uzyskała odpowiedź 

od Wójta Gminy , że do dziś nie wyznaczono terminu pierwszej rozprawy. 

Radny A. Szymanik zapytał o prawdziwość informacji dotyczącej upadłości jednej z firm działającej na terenie 

gminy. Wójt potwierdził tę informację i przedstawiła z jakimi problemami zmierzy się gmina w związku z tą sytuacją. 

Radni nie wnieśli więcej uwag. 

 

 Porządek obrad został wyczerpany. Przewodniczący L. Baczyński kończy posiedzenie. 

Zebranie rozpoczęło się o godzinie: 15:07 

Zakończyło się o godzinie: 17:19 

Protokołowała: Sylwia Maćkowiak     

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

/-/ Edyta Gaszyńska-Ciszewska 


